

2025年7月1日から斜里町の

入湯税が変わります

Information on Onsen Tax

入湯税須知

引き上げた入湯税は世界自然遺産を有する町としての魅力を高め、観光振興を図るための費用に活用します。

Starting July 1, 2025,
Onsen tax in Shari Town Will change.
The increased tax revenue will be used to enhance the town's appeal as a UNESCO World Natural Heritage site and to promote tourism.

自2025年7月1日起，斜里町の入湯税將有所變更。
調整後の入湯税將用於提升本町作為世界自然遺產地的魅力，並促進觀光發展。

あなたの旅が旅先をより良くする。

入湯税の活用例

Examples of Onsen Tax Usage

入湯税的使用方法

また訪れたいくなる知床を！

観光施設の再整備費としての活用

Making Shiretoko a Place You'll Want to Visit Again!
Funds are used for renovating and improving tourism facilities.
讓知床成為讓人想再次造訪的地方！ 稅收將用於觀光設施的重新整備

知床の「食」を充実させたい！

飲食店不足の解消事業としての活用

Enhancing the food experience in Shiretoko!
Tax revenue is used to address the shortage of dining options.
充實知床的美食體驗！ 稅收將用於解決餐飲店不足的問題。

より便利に知床へ！

アクセスと域内交通の利便性整備費としての活用

Easier Access to Shiretoko!
Funds are used to improve transportation access and local mobility.
讓前往知床更加便利！ 稅收將用於提升交通及區域內交通的便利性

入湯税に関するお知らせ

SHIRETOKO!

知 床

■ 入湯税とは

国の法律（地方税法）と斜里町税条例で定められた鉱泉浴場（温泉）の入湯行為に対し入湯客に課せられる税金です。

■ 入湯税の税額について

入湯税は、標準の税額が150円で、各市町村で違う税額を定めることができます。

斜里町では、観光振興のために、2025年7月1日から入湯税の引上げを実施いたします。

お支払いいただく宿泊者の皆様から納得される使い方につとめます。

■ 入湯税の使われ方

入湯税は、特定の目的に使われる目的税です。観光振興、温泉保護、消防・環境施設の整備に使われます。特に引上げた部分は、観光振興を目的とした以下の事業に使う予定としています。

- ① 観光施設の再整備
- ② アクセス・域内交通の利便性向上
- ③ 飲食店誘致事業 等

Notice: Onsen Tax Information

■ What is the Onsen Tax?

The Onsen tax is a tax imposed on bathers using hot spring baths (mineral spring baths) as defined by national law (Local Tax Law) and the Shari Town Tax Ordinance.

■ About the Onsen Tax Amount

The standard Onsen tax rate is ¥150, but each municipality can set its own rate. In Shari Town, the Onsen tax will be increased starting July 1st, 2025, to support tourism promotion. We will ensure that the funds are used in a way that is understandable and acceptable to the guests who pay the tax.

■ How the Onsen Tax is Used

The Onsen tax is a purpose-specific tax used for certain objectives. It is spent on tourism promotion, hot spring preservation, and the development of fire safety and environmental facilities.

The increased portion of the tax will specifically be used for the following tourism-related projects:

1. Renovation of tourist facilities
2. Improvement of access and local transportation convenience
3. Restaurant attraction initiatives, etc.

We appreciate your support in enhancing the travel experience in Shari Town!

有關入湯税的通知

■ 什麼是入湯税

根據國家法律《地方税法》及斜里町稅務條例規定，使用當地溫泉設施的遊客需繳納的稅金。

■ 關於斜里町の入湯税稅額

入湯税の標準稅額為150日圓，但各市町村可根據情況自行設定不同的稅額。在斜里町，為了促進觀光發展，將於2025年7月1日起調升入湯税。我們致力於以透明且有益的方式使用入湯税，確保住宿的旅客能夠認同其使用目的。

■ 入湯税的使用方式

入湯税是一種專項用途稅，用於特定目的，如促進觀光、保護溫泉資源，以及改善消防與環境設施特別是此次調升的部分，將專門用於以下與觀光振興相關的項目

1. 觀光設施的整修與升級
2. 提升交通便利性與區域內的交通網絡
3. 吸引餐飲店進駐，提升當地美食體驗

我們感謝您的支持，並致力於讓這筆稅款為旅客和當地社區帶來更多益處。

<入湯税額 2025年>

入湯客の区分	～6月30日	7月1日～
一般の宿泊客	150円	300円
国際観光ホテル整備法上の登録ホテル以外の一般の宿泊客	150円	引き上げなし 150円
一般の日帰り客	80円	100円
湯治客（7日以上連続）	80円	100円
修学旅行団体宿泊	80円	0円
修学旅行団体日帰り	40円	0円

※「宿泊」は1泊2日の場合です。

<Onsen Tax Rates 2025>

Categories of Bathing Guests	Until June 30	Starting July 1, 2025
General overnight guests	150 yen	300 yen
General overnight guests at hotels not registered under the International Tourist Hotel Law	150 yen	No increase 150 yen
General day-use guests	80 yen	100 yen
Long-term visitors (7 or more consecutive days)	80 yen	100 yen
School trip group accommodations	80 yen	0 yen
School trip group day-use visitors	40 yen	0 yen

* Accommodation refers to a one-night, two-day stay.

<入湯客の区分 2025年>

入湯客の区分	～6月30日	7月1日～
一般住宿客人	150日元	300日元
非國際觀光酒店登記酒店的普通住宿客人	150日元	不調整 150日元
一般日歸遊客	80日元	100日元
療養湯客（連續住宿7天以上）	80日元	100日元
修學旅行團體住宿	80日元	0日元
修學旅行團體日歸	40日元	0日元

注：「住宿」指的是1晚2天的住宿。

入湯税額が引上げとなる宿泊施設 Accommodations where the Onsen tax rate will be increased 入湯税額調漲の住宿施設

- KIKI 知床ナチュラルリゾート (KIKI SHIRETOKO NATURAL RESORT)
- KITAKOBUSHI SHIRETOKO Hotel & Resort
- 知床第一ホテル (SHIRETOKO daiichi Hotel)
- ホテル知床 (Hotel SHIRETOKO)
- ルートイングランティア知床斜里駅前 (ROUTE-INN GRANTIA SHIRETOKO-SHARI EKIMAE)

(五十音順)

世界自然遺産・知床のまち



斜里町

Shari town Hokkaido